
                      Gardehusarforeningen Nordvestsjælland 

Ordinær generalforsamling fredag den 1. marts 2024, i Ubby Forsamlingshus. 

Da Estandarten var ført ind, bød formanden Erik Jensen velkommen til de 22. fremmødte, 

han havde en særlig velkomst til vores Regimentschef Oberst Jørn Christensen. 

Vi startede med spisning, Kim Kok havde i år lavet en gryderet ” Oksekød og små pølser, 

hertil ris og salat). 

Inden generalforsamlingen udtalte formanden mindeord om Jørgen Kræmmer, Slagelse der 

var død den 11. december 87 år gammel, og vores æresmedlem Henning Kristensen, der var 

død den 28. december, 91. år gammel. 

Første punkt på dagsorden er valg af dirigent, her blev Søren Anton Christensen valgt. 

Da han havde konstateret at generalforsamlingen var lovlig, gav han ordet til formanden 

Erik Jensen til aflæggelse af beretning for året 2023.  

Det første bestyrelsesmøde efter generalforsamlingen havde vi tirsdag den 27. juni hos Vagn 

Andersen, der blev Thomas Freiesleben valgt som næstformand og Søren Anton Christensen 

som sekretær. Det er dejligt at bestyrelsen igen er fuldtallig, der var valgt 3 nye medlemmer 

på generalforsamlingen den 18. marts. Martin Nielsen, Thomas Freiesleben og Henning 

Petersen. 

Jytte og Erik Jensen deltog i DGHF Repræsentantskabsmøde på Rindsholm Kro, ved Viborg, 

den 13. maj, vi havde et godt møde medens ledsagerne besøgte Viborg Domkirke.  

Sommerudflugten lørdag den 12. august var en tur til Stutteri Ask, på Fyn, det var arrangeret 

af DGHF, hvor Husar Kaj Rosenlund viste os rundt i de flotte Ridehaller, vi var kun 6 afsted, 

Erik havde medbragt 3 stk. smørrebrød til hver + øl og vand. 

Jubilarstævnet lørdag den 9. september var et godt arrangement, der sluttede med spisning 

i Teatersalen, der var 220 til spisning, idet Danske Veteraner deltog i år. Erik var med til at 

dække bord om fredagen. 

Den 17. november var jeg til Gardehusar Regimentets årsdag ”409 år” det startede også i år 

med Regiments Gudstjeneste kl. 9,30 i Sct. Mikkels Kirke i Slagelse, derefter var der parade 

på Gardehusar Kasernen med kransenedlæggelse ved mindepladerne for faldne Husarer. 

derefter var der reception i Teatersalen, med uddeling af legater m.v. vores Præsident Ib H. 

Sørensen overrakte et sæt Manchetknapper til en Husar for god udført tjeneste fra DGHF, til 

slut er der varm kakao og lagkage. 

Foreningens julearrangement afholdtes fredag den 24. november i Ubby Forsamlingshus, vi 

var 18 deltager, og startede som altid med en julebuffet med risalamande til dessert og med 

mandelgave. Derefter have vi bankospillet og aftenen sluttede med hyggeligt samvær, kaffe 

og småkager, til slut ønskede alle hinanden en god jul. 

 



Søndag den 14. januar 2024, var der Tronskifte, idet Hendes Majestæt Dronningen 

abdicerede og Hans Kongelige Højhed Kronprins Frederik, blev udråbt til Kong Frederik den 

10. og Kronprinsesse Mary, blev Dronning. Vi deltog i Faneborgen ved Holmens Kirke. 

Den 9. februar var jeg til præsidiemøde, hvor vi bl.a. gennemgik dagsorden og indkaldelse til 

repræsentantskabsmødet den 11. maj 2024 som vi står for. 

Jubilarstævnet 2024 afholdes lørdag den 7. september på Gardehusarkasernen i Slagelse. 

Til slut vil jeg sige tak til bestyrelsen for et godt samarbejde i årets løb og tak for øl, kaffe og 

kage til bestyrelsesmøderne. 

Og tak til jer alle for den gode stemning der altid er når vi er sammen. 

Derefter fik kassereren Erik Jensen ordet. 

Han gennemgik det reviderede regnskab, der var et lille underskud på kr. 109,86. 

Der var ingen kommentar til beretning eller regnskab, der blev godkendt med applaus. 

Næste punkt. Var valg af bestyrelse, suppleanter, revisor og fanebærer. 

Bestyrelsesmedlem Søren Anton Christensen- Genvalgt 

Bestyrelsesmedlem Martin Nielsen – Genvalgt 

Suppleant Henning Petersen – Genvalgt 

Revisor Ove Holst, - Genvalgt 

Reservefanebærer Søren Anton Christensen – Genvalgt 

Under eventuelt uddelte formanden 25 års tegn til Flemming Jørgensen, Jyderup. 

Derefter fik vores Regimentschef Oberst Jørn Christensen ordet, han gav os et godt indblik 

om Gardehusarregimentet i dag, og om når de deltager i Eskorter i København BL.a. til 

Tronskiftet og deltagelse i receptioner. 

Formanden havde som tak for et godt foredrag en vingave til Regimentschefen. 

Aftenen sluttede med kaffe og småkager og hyggeligt samvær, inden formanden takkede af. 

 

 

 

 


